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Verslag van de digitale vergadering van de gemeenteraad van Laarbeek, gehouden op 14 mei 
2020.

Aanwezig:
F.L.J. van der Meijden    , voorzitter  
A.P.H van der Aa    , lid 
R.A.G. van den Berkmortel    , lid  
H.M.M. van Bree     , lid  
A.M. Brouwers     , lid  
J.J.M. Brouwers     , lid  
W.G.M. van Dijk , lid
A.A.H.G. de Groot     , lid  
J.P.H. Gruijters     , lid  
M.J.T. van der Heijden     , lid  
J.B.J.A.M. Hendriks     , lid  
R.J.B. van Heugten , lid
N.R. Maas , lid
W.H.P.M. Maas , lid 
J.H. Strijbosch     , lid  
M.H.A. Tijssen     , lid  
N.A.J.M. Verhoeven-Otten    , lid  
J.C.M. Verschuren     , lid  
A.G. M. van de Wijdeven     , lid  
F.P.A.C. van Zeeland     , lid
R. van Heijnsbergen , griffier 
J.H.C.M. Briels     , wethouder  
G.T. Buter     , wethouder  
A.J.L. Meulensteen , wethouder 
M.C. Slaets-Sonneveldt    , wethouder  
J.W.M. van de Ven , gemeentesecretaris 

1. Opening en mededelingen.
De voorzitter opent de vergadering.

2. Voorstel tot vaststelling afspraken digitaal vergaderen gemeente Laarbeek.
De voorzitter benoemt enkele aanpassingen in het conceptvoorstel van afspraken. Het betreft:
Afspraak 1 (Fysiek of digitaal) is aangepast omdat de wettelijke bevoegdheid bij de 
burgemeester ligt. Hij neemt hierin een besluit, na overleg met het presidium.
Afspraak 7 (interrupties) is door het presidium aangepast. Afgesproken is dat interrupties 
tijdens de 1e termijn niet zijn toegestaan.
Afspraak 8 onder c is ook aangepast. Besluitvorming vindt direct na de beraadslaging per 
onderwerp plaats en niet pas aan het eind van de vergadering.
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De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

3. Vaststelling agenda.
Aan de agenda worden de volgende onderwerpen toegevoegd.
18. Behandeling motie PvdA en De Werkgroep, vreemd aan de orde van de dag, opvang 
vluchtelingenkinderen.
De fractie van De Werkgroep wil aanvullende vragen stellen met betrekking tot de antwoorden 
van het college op de schriftelijke vragen over de geldkiosk. Dit wordt geplaatst onder 
agendapunt 18a.
Onder agendapunt 19 geeft de burgemeester een update over de Coronacrisis.
Onder agendapunt 20 zal de waarnemend raadsvoorzitter namens de hele gemeenteraad een 
verklaring voorlezen naar aanleiding van de Coronacrisis.
De raad besluit dienovereenkomstig tot vaststelling van de agenda.

4. Vragenhalfuurtje.
Van het vragenhalfuurtje wordt geen gebruik gemaakt. 

5. Vaststelling van de besluitenlijst van de openbare vergadering van 19 maart 2020.
De besluitenlijst en toezeggingenlijst worden conform het concept vastgesteld. 

6. Ingekomen stukken.
De lijst van ingekomen stukken wordt conform het concept vastgesteld.

7. Zienswijze op de concept begroting 2021 GGD Brabant Zuidoost.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

8. Zienswijze op de concept begroting 2021 Metropoolregio Eindhoven.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

9. Zienswijze op de concept begroting 2021 Omgevingsdienst Zuidoost Brabant.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

10. Zienswijze op de concept begroting 2021 Veiligheidsregio Brabant Zuidoost.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

11. Zienswijze op de concept begroting 2021 Blink.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.
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12. Zienswijze op de concept begroting 2021 Gemeenschappelijke Regeling 
Peelgemeenten.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

13. Zienswijze op de concept begroting 2021 Belastingsamenwerking Oost Brabant.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

14. Zienswijze op de concept begroting 2021 Senzer.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

15. Voorstel tot vaststelling van de Verordening Duurzaamheidsleningen.
De heer Van Heugten licht kort het amendement toe dat zijn fractie indient om ook huurders te 
betrekken in de mogelijkheid om duurzaamheidsleningen aan te gaan.
De heer J. Brouwers is blij met de extra inzet van duurzaamheidsmaatregelen die hiermee 
mogelijk worden gemaakt. Hij staat op zich positief tegenover het amendement. Hij vraagt wat 
er gebeurt als de huurder verhuist en wat in dat geval de risico’s zijn voor gemeente.
De heer Van der Heijden is van mening dat de gemeente op termijn moet stoppen met dit soort 
initiatieven omdat het noodzakelijk is dat het bewustzijn bij de inwoners groeit om zelf 
duurzaamheidsmaatregelen te treffen. Ook de gemeente zelf moet investeren in duurzaamheid. 
Ook hij maakt zich zorgen over die situaties waarin de huurder verhuist en de risico’s die dat 
mogelijk met zich meebrengt. Deze mogelijkheid voor huurders is niet bevorderlijk voor de 
doorstroming. Hij zou liever zien dat de gemeente in overleg gaat met de verhuurder om 
maatregelen te treffen. 
De heer Tijssen wijst erop dat huurders niet zelf verantwoordelijk zijn voor de restantschuld als 
zij verhuizen. Die restantschuld komt in dat geval voor rekening van de verhuurder. Hij is dan 
ook geen voorstander van het amendement, wat bovendien extra kosten meebrengt voor de 
gemeente.
De heer Strijbosch is wel positief over het amendement. Hij waarschuwt echter wel voor het 
ontstaan van een in zijn ogen onrechtvaardige situatie voor de huurder als de huur stijgt als 
gevolg van een gestegen waarde van de woning.
Wethouder Briels geeft aan dat de maatregelen die met behulp van deze leningen uitgevoerd 
worden eigendom worden van de verhuurder. Het gaat namelijk om aard en nagelvaste 
voorzieningen. Bij vertrek van de huurder neemt deze de lening mee en ontstaat er een risico 
op een oninbare lening. De aanvragen worden wat ingewikkelder om te toetsen. Men heeft 
namelijk toestemming nodig van de verhuurder en die toetsing levert meer werk op. Hij wijst 
erop dat een tussentijdse extra verhoging van de huur niet mogelijk is, maar dat de verhuurder 
de huur wel kan verhogen ingeval van een nieuwe huurder. Hij stelt voor om in overleg te 
treden met de verhuurder om die ertoe te bewegen duurzaamheidsmaatregelen te treffen.
De heer Van Bree is van mening dat de verantwoordelijkheid voor de aanvraag bij de aanvrager 
ligt en verwacht dan ook niet dat de gemeente hier veel extra werk aan heeft. 
Op verzoek van de heer J. Brouwers schorst de voorzitter de vergadering.
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De voorzitter heropent de vergadering.
Wethouder Briels stelt als tussenoplossing voor om aan het amendement het volgende toe te 
voegen. “Voor huurders geldt de aanvullende voorwaarde dat schriftelijke toestemming van de 
verhuurder is verkregen voor het aanbrengen van de maatregelen, en dat er een afspraak is 
gemaakt met de verhuurder dat deze bij verhuizing van de huurder het resterende bedrag van 
de lening overneemt. 
De heer Van Heugten geeft aan dat zijn fractie het amendement handhaaft maar daarnaast ook 
is gecharmeerd van het aanvullende voorstel van de wethouder.  
De heer Van Bree vraagt om eerst het oorspronkelijk amendement in stemming te brengen 
omdat dit het meest vergaand is, en vervolgens het amendement zoals dat is aangevuld door de 
wethouder.
De voorzitter brengt het oorspronkelijke (meest vergaande) amendement in stemming. Hij 
citeert de tekst die luidt als volg:
Besluit:
1. Tot vaststelling van de Verordening Duurzaamheidslening met inachtneming van de volgende
wijzigingen:
a) Artikel 1, ad 2: “Aanvrager: een permanente eigenaar-bewoner of huurder van een in
Laarbeek gelegen woning, die een aanvraag voor een Duurzaamheidslening doet. Bij twee
of meer eigenaren of huurders gelden deze gezamenlijk als aanvrager.
b) Artikel 3: “Deze verordening is uitsluitend van toepassing op permanente eigenaar/bewoners
of huurders van een in Laarbeek gelegen woning, die duurzaamheidsmaatregelen
in de bestaande woonruimte willen treffen gericht op het energiezuinig maken van deze
woning dan wel het opwekken van duurzame energie.
Voor het amendement stemmen de leden Van Bree, Strijbosch, Verhoeven, Van Heugten, 
Gruijters, Verschuren, Van Zeeland en J. Brouwers. Tegen het amendement stemmen de leden 
Van der Aa, Van der Heijden, N. Maas, Tijssen. T. Brouwers. De Groot, Van Dijk, Hendriks, Van 
den Berkmortel, Van de Wijdeven en W. Maas. 
De voorzitter stelt vast dat het amendement met 11 stemmen tegen en 8 stemmen voor is 
verworpen. 

De voorzitter brengt vervolgens het aangepaste amendement in stemming. De tekst hiervan 
luidt als volgt.
Besluit:
1. Tot vaststelling van de Verordening Duurzaamheidslening met inachtneming van de 

volgende wijzigingen:
a) Artikel 1, ad 2: “Aanvrager: een permanente eigenaar-bewoner of huurder van een in 

Laarbeek gelegen woning, die een aanvraag voor een Duurzaamheidslening doet. Bij twee 
of meer eigenaren of huurders gelden deze gezamenlijk als aanvrager.

b) Artikel 3: “Deze verordening is uitsluitend van toepassing op permanente eigenaar-
bewoners  of huurders van een in Laarbeek gelegen woning, die duurzaamheidsmaatregelen 
in de bestaande woonruimte willen treffen gericht op het energiezuinig maken van deze 
woning dan wel het opwekken van duurzame energie.

c) Door in de verordening op te nemen dat voor huurders de aanvullende voorwaarde geldt 
dat schriftelijke toestemming van de verhuurder is verkregen voor het aanbrengen van de 
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maatregelen, en dat er een afspraak is gemaakt met de verhuurder dat deze bij verhuizing 
van de huurder het resterende bedrag van de lening overneemt.

Voor het amendement stemmen de leden Van der Aa, Van der Heijden, Van Bree, Strijbosch, 
Verhoeven, Van Heugten, Gruijters, Verschuren, Van Zeeland en J. Brouwers. Tegen het 
amendement stemmen de leden N. Maas, Tijssen. T. Brouwers. De Groot, Van Dijk, Hendriks, 
Van den Berkmortel, Van de Wijdeven en W. Maas. 
De voorzitter stelt vast dat het amendement met 10 stemmen voor en 9 stemmen tegen is 
aangenomen. 

De voorzitter brengt vervolgens het aldus geamendeerde raadsvoorstel in stemming. 
Voor het geamendeerde voorstel stemmen de leden Van der Aa, Van der Heijden, Van Bree, 
Strijbosch, Verhoeven, Van Heugten, Gruijters, Verschuren, Van Zeeland en J. Brouwers. Tegen 
het geamendeerde voorstel stemmen de leden N. Maas, Tijssen. T. Brouwers. De Groot, Van 
Dijk, Hendriks, Van den Berkmortel, Van de Wijdeven en W. Maas. 
De voorzitter stelt vast dat het geamendeerde voorstel met 10 stemmen voor en 9 stemmen 
tegen is aangenomen.   

16. Voorstel tot benoeming van een tweede lid en een nieuw plaatsvervangend lid 
Algemeen Bestuur Metropoolregio Eindhoven.
De raad besluit unaniem conform het voorstel van burgemeester en wethouders.

17. Voorstel tot vaststelling van de wijzigingen van de begroting 2020.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

18. Behandeling motie PvdA en De Werkgroep, vreemd aan de orde van de dag, 
opvang vluchtelingenkinderen.
De fracties van PvdA en De Werkgroep willen aanvullende vragen stellen en hebben een motie 
vreemd aan de orde van de dag ingediend over de opvang van vluchtelingenkinderen
De heer Strijbosch vraagt naar aanleiding van de antwoorden van het college of de vraag of 
vluchtelingenkinderen opgevangen kunnen worden ook is gesteld aan de LEV groep of de 
stichting Pleegkinderen.
De heer Van Bree verduidelijkt de motie verder en spreekt van een hiaat in de westerse 
beschaving wanneer deze kinderen aan hun lot worden overgelaten. Hij vraagt of het college 
ook van mening is dat het zoeken van structurele oplossingen in Europees verband toch 
doorgang kan vinden als Nederland deze 500 kinderen opneemt. En is het college het met De 
Werkgroep eens dat ook andere oplossingen mogelijk zijn dan enkel de opvang in 
pleeggezinnen.
De heer Verschuren spreekt van een schrijnende situatie en kan zich vinden in de oproep aan de 
overheid om in deze onze humanitaire verantwoordelijkheid te nemen.
De heer Van der Aa merkt op dat solidariteit een van de grondbeginselen is van het CDA. Hij is 
blij met de aanvulling in de motie en steunt deze dan ook van harte.
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Mevrouw Maas erkent dat er sprake is van een Vreselijke situatie maar heeft wel bedenkingen 
bij de bij motie. Dit is een Europees probleem en geen onderwerp voor de gemeenteraad. Zij 
wijst erop dat er in internationaal verband nog gesprekken gaande zijn en dat het daarom te 
vroeg is om ons hierin te mengen. Zij steunt de motie dan ook niet.
Wethouder Buter wijst erop dat hulp aan deze kinderen vraagt om een gespecialiseerde vorm 
van pleegzorg. Laarbeek heeft die mogelijkheden niet. Een organisatie als de LEV groep heeft 
geen rol in de huisvesting van kinderen. Het gaat hier om landelijk beleid want dit is iets wat je 
met z’n allen moet doen. Ook het college wil zich solidair opstellen is steunt daarom de oproep 
in de motie. 
De coalitiepartijen vinden het jammer dat de motie niet raadsbreed wordt gesteund. Het gaat 
hier om de alleenstaande minderjarige kinderen. Dat is de meest kwetsbare groep die je kunt 
bedenken. De motie verdient steun om de landelijke politiek in beweging te krijgen.
Mevrouw Maas houdt vast aan haar standpunt dat het hier gaat om landelijk beleid en ziet geen 
aanleiding om de motie te steunen. 
De voorzitter leest de motie voor en brengt deze in stemming. 
De tekst van de motie luidt als volgt:
 Verzoekt het college om:
• Er bij het kabinet op aan te dringen direct in actie te komen en alleenstaande 
vluchtelingenkinderen op te vangen in Nederland;
• Zich uit te spreken voor de opvang van alleenstaande vluchtelingenkinderen in onze 
gemeente, mits uitvoerbaar, en aan te sluiten bij de ‘Coalition of the Willing.
Voor de motie stemmen de leden Van der Aa, Van der Heijden, Van Bree, Strijbosch, 
Verhoeven, Van Heugten, Gruijers, Verschuren, Van Zeeland en J. Brouwers. Tegen de motie 
stemmen de leden N. Maas, Tijssen. T. Brouwers. De Groot, Van Dijk, Hendriks, Van den 
Berkmortel, Van de Wijdeven en W. Maas.
De voorzitter stelt vast dat de motie met 10 stemmen voor en 9 stemmen tegen is 
aangenomen. 

18a. Aanvullende vragen De Werkgroep betreffende de Geldkiosk.
De heer Gruijters vraagt of de welstandscommissie is geraadpleegd over dit bouwplan. Zo ja, 
hoe luidt dan het advies. Zo nee, gebeurt dat alsnog? Het gaat hier immers om een 
monumentale omgeving. Verder vraagt hij of bekend is wanneer de rechter uitspraak doet over 
het ingestelde beroep en of er gewacht kan worden met bouwactiviteiten totdat bekend is wat 
de rechter hiervan vindt.
Wethouder Meulensteen zal nagaan of een welstandsadvies vereist is. Hij gaat er vanuit dat dat 
niet het geval is anders had de bezwaarschriftencommissie hier in haar advies wel op gewezen. 
Alsnog een advies vragen terwijl dat niet noodzakelijk is en nadat een vergunning is verleend 
ligt niet voor de hand. Hij zal dit in het college bespreken. Het is niet duidelijk wanneer de 
rechter uitspraak doet. Er worden geen activiteiten toegestaan zolang er geen uitspraak is.

19. Update Coronacrisis.
De voorzitter geeft een presentatie waarin hij de stand van zaken ten aanzien van de 
Coronacrisis schetst.



7/7

De suggestie van de heer Van der Heijden om ook cultuurverenigingen te betrekken in de 
uitgezette enquête wordt door wethouder Buter doorgegeven aan wethouder Slaets.
De heer Van Bree wijst op de mogelijke relatie tussen fijnstof en corona en de effecten op 
mensen met longproblemen. Hij doet daarom een beroep op het college om onderzoek hiernaar 
te bevorderen. Verder brengt hij het klimaatakkoord onder de aandacht en vraagt hij hoe we in 
deze tijd een slag kunnen maken door meteen een duurzame doorstart te maken.
De voorzitter geeft aan dat hij heeft aangedrongen op nader onderzoek naar de relatie tussen 
fijnstof en Corona. Een viertal betrokken instanties is hierbij betrokken en gaan hierover met 
elkaar in overleg. De oproep voor een duurzame doorstart is wat hem betreft niet aan 
dovenmansoren gericht. Laarbeek is al goed bezig en is in veel regionale besturen 
vertegenwoordigd om dat uit te dragen. 
Wethouder Briels geeft aan dat er in het bestuur van de GGD ook is aangedrongen op nader 
onderzoek naar verbanden. Dat onderzoek start op korte termijn.

20. Verklaring gemeenteraad naar aanleiding van de Coronacrisis.
Waarnemend raadsvoorzitter, de heer Van Zeeland, leest namens de hele raad een verklaring 
voor naar aanleiding van de Coronacrisis.

21. Sluiting.
De voorzitter sluit de vergadering.

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van 25 juni 2020.

De raad van de gemeente Laarbeek,

de griffier, de voorzitter,

M.L.M. van Heijnsbergen F.L.J. van der Meijden


